

اولا: مقارنة مبسطة توضح عدد الاسئلة والتوقيت الخاص بكل اختبار:

- English Sections:

	SAT			ACT			EST		
Sections	1st Reading	2nd writing	Essay	1st Reading	2nd English	Writing (Essay)	1st Reading	2nd Writing	Essay
questions	52	44	Optional	40	75	Optional	52	44	Optional
Time	65	35	50	35	45	40	65	35	50

- Math Sections:

	SAT		ACT	EST		
Sections	3rd	4th	2nd	3rd	4th	
questions	20	38	60	20	38	
Time	25	55	60	30	5 min pause	60
	Without calculator	using calculator	using calculator	Without calculator	using calculator	

- Science Section (ACT1):

Section	4th
questions	40
Time	35

Subject test:

- Biology

	SAT	ACT		EST
		1 st section	2 nd section	
questions	80	38	38	80
Time	60	45	45	60

- Physics

	SAT	ACT		EST
		1 st section	2 nd section	
questions	75	38	38	75
Time	60	45	45	60

- Math II

	SAT	ACT	EST
questions	50	50	75
Time	60	60	60

ACT Exams

ACT 1

- يؤدي الطالب الإمتحان في مواد Reading -Math (With calculator) - English - Writing (essay) optional - Science .
- يتم احتساب كل مادة من 36 درجة وتقارن الدرجة بجدول المعادلة الـ SAT1 .
- للإلتحاق بالجامعات الحكومية يجب أن يكون الحد الأدنى لمجموع الطالب في ACT1 هو 36/20 ما يعادل 1600/1050 في الـ SAT .
- للإلتحاق بالجامعات الخاصة يجب أن يكون الحد الأدنى لمجموع الطالب في ACT 1 36/16 ما يعادل 1600/890 في الـ SAT 1

ACT Subject Test (ACT 2)

- يؤدي الطالب الإمتحان في مواد (Math 1 –Math 2 –English 1 –English 2 –Chemistry –Biology –Physics –Us History)
- يتم احتساب كل مادة من 36 درجة وتقارن الدرجة بجدول المعادلة بـ SAT2
- للإلتحاق بالكليات العملية الحكومية يجب أن يكون الحد الأدنى لمجموع الطالب في (ACT2) ACT Subject Test 72/40 ما يعادل 1600/1100 في الـ SAT .
- للإلتحاق بالكليات العملية الخاصة يجب أن يكون الحد الأدنى لمجموع الطالب في ACT Subject Test (ACT2) 72/36 ما يعادل 1600/980 في الـ SAT .

Good Luck

ACT Exams

ACT 1

- ACT 1 subjects are English (36), Reading (36), Math (36) and Science (36), so the total's average is (36) and the score to be compared with the SAT 1 Converter table.
- Admission to the Egyptian governmental universities requires ACT 1 minimum Score is 20/36 equivalent to 1050 / 1600 in SAT 1.
- Admission to the private universities requires ACT 1 minimum Score is 16/36 equivalent to 890 / 1600 in SAT 1.

ACT Subject Test (ACT 2)

- ACT 2 in (English1, English2, Math1, Math2, US History, Chemistry, Biology and Physics)
- Each subject to be calculated out of 36 and to be compared with the SAT 2 Converter table.
- Admission to the practical governmental colleges requires ACT 2 score minimum of 40/72 equivalent to 1100/ 1600 in SAT 2 (due to the Tansik booklet)
- Admission to the practical private colleges requires ACT 2 score minimum of 36/72 equivalent to 980/ 1600 in SAT 2

Good Luck